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ДОКЛАДНА ЗАПИСКА 

от РАДОСЛАВ КЪРДЖИЕВ - ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИК 

     

ОТНОСНО: Избор на комисия   за 

проучване  възможността  за 

безвъзмездно придобиване на войскови 

имоти, собственост на Националния 

военен университет ”Васил Левски”, 

нуждата от които е отпаднала,  и 

предоставянето им за ползване на 

Община Шумен. 

 

 

На основание чл.15, ал.2 и чл.17 от Закона за държавната собственост и 

чл.6, ал.1 и чл.12, ал.3 от Правилника за прилагане на Закона за държавната 

собственост, приет с Постановление №254 на Министерския съвет от 

2006г./обн.ДВ, бр.78 от 2006г.;изм. и доп., бр.26 и 51 от 2007г., бр.64, 80 и 91 от 

2008г. и бр.7 от 2009г./ и на основание РЕШЕНИЕ №142/06.03.2009г. на 

Министерски съвет на РЕПУБЛИКА БЪЛГАРИЯ са отнети имоти публична 

държавна собственост и са предоставени за безвъзмездно управление на 

Министерството на отбраната, в частност на Националния военен университет 

„Васил Левски”. 

От сайта на НВУ „Васил Левски” става ясно как необходимостта от 

развитие на българската артилерия налага създаването на Народно военно 

артилерийско училище, което да подготвя артилерийски и 



артилерийскотехнически кадри. Това училище се създава на територията на гр. 

Шумен и от средата на петдесетте години се превръща в единен център за 

подготовка на офицерски кадри за земната и зенитна артилерия в Българската 

армия. Днес обаче в град Шумен функционира като съставна част на 

Националния военен университет “В. Левски” административно-академична 

част, включваща факултет ”Артилерия, ПВО и КИС”, Център за езиково, 

компютърно обучение и информационни технологии, Учебно-научна 

библиотека, Курсантско подразделение и Информационно-издателски и 

мултимедиен комплекс. 

 В миналото ВВУАПВО „Панайот Волов”/сегашен факултет по ”Артилерия, 

ПВО и КИС”/ бе гордост за нашия град. Сградите и терените,част от които сега 

пустеят и се рушат бяха ефективно използвани от повече от 5000 човека. В 

училището кипеше активна дейност и благодарение на нея в икономиката на 

града влизаха сериозни средства. 

За  съжаление в момента за всеки шуменец и гост на града е видно, че 

голяма част от постройките и прилежащите им терени  не се стопанисват. 

 В същото време общината изпитва недостиг на сгради и паркоместа. 

Много държавни и общински институции, поради липсата на сгради се налага да 

купуват или наемат частни такива, за да могат да извършват ефективно 

дейностите си. Очевидно това е едно неефективно управление на държавната 

собственост, което води до излишно  харчене  парите на данъкоплатците. 

Уважаема г-жо Председател,  

при условие, че българската армия с всяка година намалява /за 2011г. се 

очаква да се съкрати до под 40 000 човека/, считам, че е назрял момента да 

поискаме преразглеждане на необходимостта за ползване на част от сградите от 

факултет по ”Артилерия, ПВО и КИС” и ако има възможност тези, които не се 

използват да бъдат предоставени безвъзмездно за ползване от община Шумен. 

По този начин ще може да се ситуират на едно място институции, с цел удобство 

на шуменските граждани. Отделно от това сградите ще бъдат отремонтирани и 

приведени в приличен външен вид. Част от терените биха могли да се ползват за 

паркинги, а игрищата  за развитие на масовия и клубен спорт в града. 

Шумен е десетият град в България, а няма елементарни за нашият век 

спортни съоръжения като закрит плувен басейн и закрит тенис корт.  

Не бих искал в никакъв случай да се стига до конфронтация между 

отделните институции, но смятам, че гражданите на Шумен имат нужда   час по 



скоро от тези терени и сгради. Ако ги оставим да пустеят и да се рушат 

възстановяването им след време ще бъде по скъпо, а може би и невъзможно.  

Предлагам конструктивно да обсъдим различните възможности и идеи за 

стопанисване на неизползваните площи и сгради в полза на гражданите като 

смятам, че по този начин за пореден път военното училище ще помогне на своя 

град. 

Предлагам на Общинския съвет да състави комисия в състав четирима 

общински съветници и трима служители от Общинска администрация. 

Комисията в срок от 2 месеца да извърши необходимите проучвателни 

действия и да изясни каква част от военните имоти, находящи се на територията 

на бившето военно училище, не се използват от МО и съответно нуждата от тях е 

отпаднала. Комисията  да направи необходимото съгласуване на нуждите на 

заинтересованите институции и организации и след това да внесе предложения 

в Общинския съвет и до Областния управител. 

С оглед изложеното предлагам Общински съвет Шумен да вземе следното  

 

Решение : 

1. Общински съвет Шумен избира комисия в състав  .......... 

2. Възлага на комисията, да извърши необходимите проучвателни 

действия и да изясни каква част от военните имоти, находящи се на 

територията на бившето военно училище, не се използват от МО и 

съответно нуждата от тях е отпаднала. Комисията  да направи 

необходимото съгласуване на нуждите на заинтересованите 

институции и организации и след това да внесе предложения в 

Общинския съвет и до Областния управител. 

 

 

Общински съветник: 

         /Р.Кърджиев/ 

      


